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Protokół  Nr BRM.0012.3.9.2020 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 26 października 2020 roku.  

 
 
 
Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 (w tym 5 członków w trybie 
zdalnym)  – lista obecności w załączeniu. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 
 
Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 
Sylwia Barszczewska. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 
 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 
 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 
 Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 
 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska 

– Drozd, 
 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz – Stefanowska, 
 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
przywitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 
posiedzenia:  

 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
2. Sprawy wniesione.  
3. Wnioski Komisji. 

 
Uwag do zaproponowanego porządku obrad nie zgłaszano. 
 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
 

Głosowanie w sprawie zasadności skargi na działalność Burmistrza Olecka 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekty uchwał zgodnie z uzasadnieniami. W związku z tym, iż Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku nie zajęła stanowiska w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Burmistrza Olecka, zostały przygotowane dwa projekty uchwał.  
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska  
powiedziała, że jej zdaniem niegospodarności w zarządzaniu środkami przyznanymi przez 

Wojewodę nie miało miejsca.  



2 
 

Opinia Komisji: 
Komisja, przy 2 głosach za i 4 głosach przeciw uznała, że skarga jest bezzasadna. 

 

a) projekt uchwały w sprawie utworzenia Osiedla Zielonego w Olecku i nadania  

mu statutu 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Osiedla Zielonego w Olecku i nadania mu statutu. 

 

b) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 

sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę  

w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli. 

 

c) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Oleckiej Rady 

Młodzieżowej i nadania jej statutu 

Kierownik Wydziału SZB  – Ewa Zalewska – Drozd 
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę  

w sprawie powołania Oleckiej Rady Młodzieżowej i nadania jej statutu. 

 

d) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kościuszki 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
zapytała ile wynosi maksymalna wysokość zabudowy. 
 
Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 
odpowiedziała, że maksymalna wysokość zabudowy zostanie ustalona w nowym projekcie 
planu miejscowego, natomiast nie może być inna niż jak określa ją obowiązujące studium. 
Projekt będzie sporządzany na podstawie zmienianego studium, gdzie zostanie 
wprowadzony obszar zwartej zabudowy miasta. W obowiązującym studium maksymalna 
wysokość zabudowy wynosi 4 kondygnacje.  
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
powiedziała, że nie zgadza się, aby zmniejszyć odległość zabudowy do 30 - 40 m od linii 
brzegowej Jeziora Oleckie Wielkie, ponieważ linia brzegowa dla mieszkańców jest ważna, 
gdyż tam m. in. spacerują, jeżdżą rowerami. Uważa, że 100 m jakie było do tej pory  
to odległość minimalna jaka powinna zostać.  
 
Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 
odpowiedziała, że linia 30 - 40 m została uzgodniona z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 
Środowiska i inwestor nie będzie ingerował w grunty gminne. Odległość ta dotyczy terenów 
od jeziora do działki inwestora.  
 
Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 3 głosach za, 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących się, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kościuszki. 

 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Olecko  

do Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Olecko do Fundacji 

Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich. 

 

f) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości 

Kierownik Wydziału DE  – Monika Dudycz – Stefanowska 
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 
Komisja, przy 4 głosach za, 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020 – 2029 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2020 – 2029. 

 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej w Olecku  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
 
Członek Komisji –Alicja Stefanowska  
powiedziała, że powstaje problem, gdyż ustawa powołująca Komisję Skarg, Wniosków  
i Petycji mówi, że w tej komisji powinni pracować przedstawiciele wszystkich klubów radnych 
bądź ugrupowań. Rezygnacja z prac w komisji tych dwóch radnych skutkuje,  
iż w komisji nie będzie przedstawicieli dwóch ugrupowań. Komisja w takim składzie raczej 
nie może funkcjonować. Zapytała Sekretarza Gminy jak poradzić sobie z zaistniałą sytuacją.  
  
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że nie można zmusić radnego do zasiadania w komisji. Uważa, że jest  
to kwestia np. spotkania się wszystkich klubów i ustalenia nowych przedstawicieli.  
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
uważa, że to naganna postawa radnych.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
dodał, że uprawnienie do zwołania zebrania klubów ma Przewodniczący Rady Miejskiej, 
gdyż Przewodniczący Rady organizuję pracą całej rady, w tym komisji.  
 
Członek Komisji –Alicja Stefanowska  
uważa, że należałoby opracować reguły, zasady pracy w Komisji Skarg, ponieważ wszyscy 
wiedzą, dlaczego radni rezygnują z pracy w tej komisji. Członkowie Komisji powinni 
zapoznać się z ustawą, aby dochodzić do konsensusów.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
powiedział, że jeżeli będzie wola Rady, aby zająć się opracowaniem regulaminu pracy 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  to Komisja Statutowa powinna podjąć takie działania, co 
będzie skutkować zmianą statutu.  
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
uważa, że rezygnacja radnej wynika również z tego iż, na ostatniej komisji nastąpiła zmiana 
przewodniczącego.  
 
Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk  
powiedział, że § 79 ust. 4  statutu mówi, że szczegółowe zasady działania, w tym odbywania 
posiedzeń, powoływania zespołów, Komisje ustalają w miarę potrzeb we własnym zakresie, 
działając w porozumieniu z Przewodniczącym. Komisja powinna wypracować regulamin  
i przedstawić go Radzie wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
dodał, że dróg dojścia do celu jest wiele.  
 
Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 3 głosach za, 2 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się, 

pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku. 

 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 3 głosach za, 2 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania 

członków Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku. 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk  
odniósł się do ostatniego posiedzenia komisji, na którym zajmowano się zażaleniem. Uważa, 
że tą sprawą powinna zająć się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej, gdyż 
ustawa nie daje takich kompetencji Komisji Polityki Prorodzinnej. Dodał, że komisja powinna 
opracować plan pracy komisji na dany miesiąc, aby móc się tym tematem zająć.   
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
odpowiedziała, że trudno jest opracować plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, gdyż 
nie wiadomo kiedy i jakiej treści wpłyną skargi.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
dodał, że Komisja Skarg jest komisją doraźną, która odbywa posiedzenia w momencie kiedy 
wpłynie skarga, wniosek bądź petycja.  
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
powiedziała, że skarga opiekunek była rozpatrywana na posiedzeniu Komisji Skarg w lutym 
br. Skarga została zaopiniowana negatywnie. Odnosząc się do ostatniego posiedzenia 
komisji na które przybyły opiekunki, powiedziała, że było to wchodzenie w kompetencje 
Komisji Skarg. Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa, Pani 
Ewa Zalewska – Drozd przygotowała film dotyczący pracodawcy tych opiekunek, 
opublikowany w jednym z programów telewizyjnych, mówiący o nieuczciwości pracodawcy. 
Niestety nie został on przedstawiony, gdyż opiekunki wyszły z posiedzenia komisji. 
Podtrzymuje stanowisko Radnego Wojciecha Leonarczyka, iż to posiedzenie nie powinno się 
odbyć.  
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
powiedziała, że sprawa w lutym była rozpatrywana bez dokumentów, które teraz posiada. 
Przedstawione dokumenty przez opiekunki postawiły sprawę w zupełnie innym świetle. 
Dodała, że stoi w obronie pokrzywdzonych ludzi. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  
w Olecku nie ma opracowanych standardów, nie wykonał zobowiązań wynikających  
z umowy, w związku z czym, w jej ocenie przyczynił się do utraty pracy przez opiekunki.  
 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
powiedział, że sprawa toczy się w sądzie i bez względu na to jak ona się zakończy, faktem 
jest, że opiekunki są pracownikami Pana P. P., a nie MOPS-u. Jeżeli przedsiębiorca wygra 
sprawę z MOPS, to wynagrodzenie zostanie wypłacone dla niego, a nie dla opiekunek. 
Podtrzymuje swoje stanowisko z początku roku, że opiekunki powinny na drodze sądowej 
domagać się wypłaty zaległego wynagrodzenia, bo nic pracodawcy z tego obowiązku nie 
zwolniło, ani wtedy, ani dzisiaj.  
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
odpowiedziała, że na poprzednim posiedzeniu komisji zajęła się głównie 

nieprawidłowościami w umowie zawartej pomiędzy MOPS, a firmą Pana P. P. 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
uważa, że rolą Komisji Prorodzinnej byłoby w tym przypadku wsparcie MOPS-u w zakresie 

opracowania kryteriów oceny pracy opiekunów, by ewentualnie przeprowadzane kontrole 

były możliwe do ocenienia oraz aby protokoły pokontrolne były podpisywane przez 

opiekunki, czego w chwili obecnej się nie wymaga.  Jedynym uchybieniem MOPS w tym 

przypadku było to, iż nowe opiekunki nie zostały wprowadzone przez pracowników 

socjalnych do środowiska.  
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
odpowiedziała, że zostały wskazane braki nad którymi MOPS powinien pracować.  

Komisja podjęła dyskusje.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
powiedział, że nie prawdą jest, że MOPS może wypłacić bezpośrednio wynagrodzenie dla 

opiekunek, tak jak to przedstawił właściciel firmy. Stroną jest tylko i wyłącznie przedsiębiorca 

i to on w momencie wygrania sprawy w sądzie otrzyma wynagrodzenie. Gdyby opiekunki 

poszły do Sądu Pracy, i sąd wydałby wyrok to potencjalne wynagrodzenie byłoby zajęte na 

poczet wypłaty dla opiekunek. Dodał, że z tego co wie, opiekunki  

po posiedzeniu komisji zapowiedziały pozew zbiorowy przeciwko gminie. Według jego oceny 

w ten sposób przekreślą swoją szanse na otrzymanie wynagrodzenia, gdyż Sąd odrzuci ten 

wniosek z przyczyn formalnych bo Gmina nie była dla nich żadną stroną.  

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk  
powiedział, że praca komisji powinna być zgodna z ustawą i statutem. Zgłosił wniosek, aby 
wprowadzić do planu pracy komisji na miesiąc listopad „Opracowanie Regulaminu pracy 
Komisji Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku”.  
 

Komisja (obecnych 5 członków), przy 3 głosach za, 1 głosie przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała wniosek.  

 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 
 
Wniosek Komisji: 
Wprowadzenie do planu pracy komisji na miesiąc listopad „Opracowanie Regulaminu 
pracy Komisji Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  
w Olecku”. 
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
zgłosiła wniosek, iż należałoby opracować regulamin pracy w Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji Rady Miejskiej w Olecku.  
 
 
Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 
 
Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 
 

 

 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 

 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 
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